



**African Health Economics and Policy Association**

**Association Africaine d'Economie et de Politique de la Santé**

Peach Building, No. 8 Blohum Street, Dzorwulu, P.O. Box 8629, Cantonments, Accra, Ghana  
Tel: +233-(0) 302-797-109, 054- 734 7035, Email: [afhea08@gmail.com](mailto:afhea08@gmail.com)

## Call for publication of papers from the 15<sup>th</sup> World Congress on Health Economics in two special journal issues

We are excited to announce a call for papers for **two** journal special issues linked to the International Health Economics Association's (IHEA) Congress, one in collaboration with *Social Science and Medicine* and the other with *Social Science and Medicine Health Systems*. In both cases, papers submitted must be based on research presented at the 15<sup>th</sup> World Congress on Health Economics, which will be held from 8<sup>th</sup> to 12<sup>th</sup> July 2023 in Cape Town, South Africa. Papers accepted by these journals will be published as special issues from the Congress.

The primary aim of both of these special issues is to encourage health economists with limited previous opportunities, to publish in an international peer-reviewed journal. Having two special issues enhances this opportunity and allows for publication of a broader array of research.

Please note that there are different themes and criteria for inclusion in each of these special issues; please read the two calls below carefully to identify the most appropriate special issue to submit to. We also recommend that you review the specifications of these different journals – [SSM](#) and [SSM HS](#). The same research should **not** be submitted to both special issues and to allow as many as possible to benefit from this publication opportunity, we strongly encourage researchers to only submit one paper.

Early Career Researcher (ECR) led research is an important target for both special issues. ECRs intending to submit papers for either of the special issues are encouraged to attend the pre-congress session on Saturday 8<sup>th</sup> July where selected ECR papers will be discussed in detail, including advice from journal editors for publication, and/or the pre-congress session on Sunday 9<sup>th</sup> July: How to get published in academic journals - an introduction.

### Call for papers for *Social Science and Medicine* special issue: "Equity in health care and health: The contribution of health economics. 15<sup>th</sup> World Congress on Health Economics"

This call for papers is jointly organized by the journal *Social Science and Medicine* (SSM) and the International Health Economics Association (IHEA). This special issue will focus on the following theme: "Equity in health care and health: The contribution of health economics".

Original research articles are invited; review papers will not be considered. Papers must have an explicit economics focus, drawing on relevant economic conceptual frameworks and methods. While it is expected that most papers will focus on equity in health care delivery

and financing, research could focus on interventions outside of health services that aim to promote health equity, such as those drawing on behavioral economics theory. We particularly welcome papers that highlight the policy relevance of the research findings. Research should focus on equity and should not simply describe the extent of inequalities, but rather identify underlying causes of inequalities and the policy implications for addressing these causes, or be an impact assessment of interventions that have promoted equity/reduced inequalities.

Full manuscripts should be submitted to *Social Science and Medicine* by 7<sup>th</sup> November 2023 through *the submission link on the SSM website*. Please select the box for this special issue on the submission system.

The aim of this special issue is to encourage early career researchers (ECRs) and researchers from low- or middle-income countries to submit papers. Given IHEA's commitment to ethical collaborative research practices and fair opportunities to publish research, we strongly advocate for the first author and majority of co-authors of submitted papers to be local researchers from the country which is the subject of the research. All submitted papers will be subjected to the standard, rigorous *SSM* double-blinded peer-review process.

Any IHEA congress presenter interested in submitting a paper for consideration should complete this form [here](#) to provide your name, email address, congress abstract ID number and paper title by **15<sup>th</sup> August 2023**.

IHEA will endeavour to provide limited mentoring support for those preparing papers for the special issue if they meet the following criteria:

- you have not previously published in an international peer-reviewed journal as first author;
- you do not have access to senior health economics support in your institution or co-authors at other institutions; and
- your research is related to one of the IHEA Special Interest Groups listed [here](#).

If you would like to apply for such mentoring support, please complete the form [here](#) which includes the paper title, a structured abstract (max. 800 words), list of authors and their institutional affiliation, and a motivation of up to 200 words indicating how you meet the above criteria by **15<sup>th</sup> August 2023**.

### Call for papers for *SSM Health Systems* special issue: “Advancing Universal Health Coverage in African Countries: 15<sup>th</sup> World Congress on Health Economics”

The *SSM Health Systems* journal and the African Health Economics and Policy Association (AfHEA) are jointly organizing this call for papers and are supported by the International Health Economics Association (IHEA). The theme of this special issue will be “Advancing Universal Health Coverage in African Countries.”

AfHEA acknowledges the power imbalance in publishing research outputs, with the underrepresentation of African authors in published health economics papers. Therefore, this special issue aims to publish articles from African authors, especially those based in Africa, in

line with AfHEA's goal of increasing research outputs from African authors. Additionally, participation is encouraged from early career researchers, under-represented genders, and those with a limited publication record. Because the *SSM Health Systems* journal is committed to publishing papers from low- and middle-income country authors, preference will be given to articles with the first author from the country of research focus. Where the research is a multi-country study, there should be an adequate representation of researchers from all countries, where possible. All submitted papers will be subjected to the standard and rigorous double-blinded peer-review process.

### Participation

- Only original research articles directly related to the theme of the *SSM Health Systems* call are invited; review papers will not be considered.
- An entirely theoretical paper without practical or policy application will not be considered.
- Research must focus on African countries.
- Papers must have an explicit economics focus and draw on relevant economic theory.
- All papers should highlight the policy relevance of the research findings.

Participation in the *SSM Health Systems* special issue will be through a competitive selection process described below:

1. Submit your extended abstract between **800 and 1200** words [here](#) by **15<sup>th</sup> August 2023**.
2. In submitting your extended abstract, you must complete a short questionnaire to assess your eligibility for the *SSM Health Systems* special issue, especially relating to meeting the authorship criteria, the focus of the research, career level, and the mentorship needed, among others.
3. Submitted abstracts will be screened and evaluated to select and invite submission of full papers from successful applicants. Please note that we cannot guarantee the final acceptance of all invited submissions by the *SSM Health Systems* journal.
4. Authors are to receive the outcome of their submissions by **31<sup>st</sup> August 2023**.
5. Full manuscripts should be submitted to [SSM Health Systems](#) by **7<sup>th</sup> November 2023**. You should note in your submission that your paper is part of the *SSM Health Systems* special issue.

Authors will have an opportunity to indicate interest in being mentored. Please note that this does not bias the screening and evaluation of extended abstracts. A mentor will be assigned to support the first author who indicates an interest and meets the criteria below.

- Is an early-career researcher based at an institution in Africa or the Global South and has not previously published in an international peer-reviewed journal as the first author, or
- Does not have access to a senior or experienced health economist in their institution or among co-authors.

## Appel à publication d'articles du 15e Congrès mondial sur l'économie de la santé dans deux numéros spéciaux de revues

Nous sommes ravis d'annoncer un appel à articles pour **deux** numéros spéciaux de revues liés au congrès de l'Association internationale d'économie de la santé (IHEA), l'un en collaboration avec Social Science and Medicine et l'autre avec Social Science and Medicine Health Systems. Dans les deux cas, les articles soumis doivent être basés sur des recherches présentées lors du 15e Congrès mondial d'économie de la santé, qui se tiendra du 8 au 12 juillet 2023 au Cap, en Afrique du Sud. Les articles acceptés par ces revues seront publiés en tant que numéros spéciaux du congrès.

L'objectif principal de ces deux numéros spéciaux est d'encourager les économistes de la santé qui n'ont pas eu beaucoup d'occasions de publier dans une revue internationale à comité de lecture. Le fait d'avoir deux numéros spéciaux renforce cette opportunité et permet la publication d'un plus large éventail de recherches.

Veuillez noter que les thèmes et les critères d'inclusion dans chacun de ces numéros spéciaux sont différents. Veuillez lire attentivement les deux appels ci-dessous afin d'identifier le numéro spécial le plus approprié. Nous vous recommandons également de consulter les spécifications de ces deux revues - [SSM](#) et [SSM HS](#). La même recherche ne doit pas être soumise aux deux numéros spéciaux et pour permettre au plus grand nombre de bénéficier de cette opportunité de publication, nous encourageons vivement les chercheurs à ne soumettre qu'un seul article.

La recherche menée par les chercheurs en début de carrière (ECR) est une cible importante pour les deux numéros spéciaux. Les chercheurs en début de carrière qui ont l'intention de soumettre des articles pour l'un ou l'autre des numéros spéciaux sont encouragés à assister à la session pré-congrès du samedi 8 juillet, au cours de laquelle les articles sélectionnés seront discutés en détail, y compris les conseils des éditeurs de revues pour la publication, et/ou à la session pré-congrès du dimanche 9 juillet : Comment se faire publier dans les revues académiques - une introduction.

### Appel à contributions pour le numéro spécial de Social Science and Medicine : "L'équité dans les soins de santé et la santé : La contribution de l'économie de la santé. 15e Congrès mondial sur l'économie de la santé"

Cet appel à contributions est organisé conjointement par la revue Social Science and Medicine (SSM) et l'International Health Economics Association (IHEA). Ce numéro spécial portera sur le thème suivant : "L'équité dans les soins de santé et la santé : La contribution de l'économie de la santé".

Les articles de recherche originaux sont les bienvenus ; les articles de synthèse ne seront pas pris en compte. Les articles doivent être explicitement axés sur l'économie et s'appuyer sur des cadres conceptuels et des méthodes économiques pertinents. La plupart des articles devraient porter sur l'équité dans la prestation et le financement des soins de santé, mais la recherche pourrait se concentrer sur les interventions en dehors des services de santé qui visent à promouvoir l'équité en matière de santé, telles que celles qui s'appuient sur la théorie

de l'économie comportementale. Nous apprécions particulièrement les articles qui soulignent la pertinence politique des résultats de la recherche. La recherche doit se concentrer sur l'équité et ne doit pas se contenter de décrire l'étendue des inégalités, mais plutôt identifier les causes sous-jacentes des inégalités et les implications politiques pour traiter ces causes, ou être une évaluation de l'impact des interventions qui ont promu l'équité/réduit les inégalités.

Les manuscrits complets doivent être soumis à Social Science and Medicine avant le 7 novembre 2023 via le lien de soumission sur le site web de SSM. Veuillez sélectionner la case correspondant à ce numéro spécial dans le système de soumission.

L'objectif de ce numéro spécial est d'encourager les chercheurs en début de carrière (ECR) et les chercheurs des pays à revenu faible ou intermédiaire à soumettre des articles. Compte tenu de l'engagement de l'IHEA en faveur de pratiques de recherche collaborative éthiques et d'opportunités équitables de publier des travaux de recherche, nous recommandons vivement que le premier auteur et la majorité des coauteurs des articles soumis soient des chercheurs locaux du pays qui fait l'objet de la recherche. Tous les articles soumis seront soumis au processus standard et rigoureux d'évaluation par les pairs en double aveugle du SSM.

Tout présentateur du congrès de l'IHEA souhaitant soumettre un article pour examen doit remplir ce formulaire [ici](#) pour fournir son nom, son adresse électronique, le numéro d'identification du résumé du congrès et le titre de l'article avant le **15 août 2023**.

L'IHEA s'efforcera de fournir un soutien limité en matière de mentorat aux personnes qui préparent des articles pour le numéro spécial si elles répondent aux critères suivants :

- vous n'avez jamais publié dans une revue internationale à comité de lecture en tant que premier auteur ;
- vous n'avez pas accès à un soutien senior en économie de la santé dans votre institution ou à des co-auteurs dans d'autres institutions ; et
- votre recherche est liée à l'un des groupes d'intérêt spéciaux de l'IHEA énumérés [ici](#).

Si vous souhaitez postuler pour un tel soutien de mentorat, veuillez remplir le formulaire [ici](#) qui comprend le titre de l'article, un résumé structuré (max. 800 mots), la liste des auteurs et leur affiliation institutionnelle, ainsi qu'une motivation de 200 mots maximum indiquant comment vous répondez aux critères ci-dessus, avant le **15 août 2023**.

### **Appel à contributions pour le numéro spécial de SSM Health Systems : "Faire progresser la couverture sanitaire universelle dans les pays africains : 15e Congrès mondial sur l'économie de la santé"**

La revue SSM Health Systems et l'Association africaine d'économie et de politique de la santé (AfHEA) organisent conjointement cet appel à articles et bénéficient du soutien de l'Association internationale d'économie de la santé (IHEA). Le thème de ce numéro spécial sera "Faire progresser la couverture sanitaire universelle dans les pays africains".

L'AfHEA reconnaît le déséquilibre des pouvoirs dans la publication des résultats de recherche, avec la sous-représentation des auteurs africains dans les articles publiés sur l'économie de la santé. Par conséquent, ce numéro spécial vise à publier des articles d'auteurs africains, en

particulier ceux basés en Afrique, conformément à l'objectif de l'AfHEA d'augmenter les résultats de recherche d'auteurs africains. En outre, nous encourageons la participation des chercheurs en début de carrière, des hommes et des femmes sous-représentés et de ceux dont le nombre de publications est limité. La revue *SSM Health Systems* s'étant engagée à publier des articles d'auteurs de pays à revenu faible ou intermédiaire, la préférence sera donnée aux articles dont le premier auteur est originaire du pays sur lequel porte la recherche. Lorsqu'il s'agit d'une étude multi-pays, les chercheurs de tous les pays doivent être représentés de manière adéquate, dans la mesure du possible. Tous les articles soumis seront soumis à un processus standard et rigoureux d'évaluation par les pairs en double aveugle.

### Participation

- Seuls les articles de recherche originaux directement liés au thème de l'appel *SSM Health Systems* sont invités ; les articles de synthèse ne seront pas pris en compte.
- Les articles entièrement théoriques sans application pratique ou politique ne seront pas pris en compte.
- La recherche doit se concentrer sur les pays africains.
- Les articles doivent être explicitement axés sur l'économie et s'appuyer sur une théorie économique pertinente.
- Tous les articles doivent mettre en évidence la pertinence politique des résultats de la recherche.

La participation au numéro spécial sur les systèmes de santé SSM se fera par le biais d'un processus de sélection compétitif décrit ci-dessous :

1. Soumettez votre résumé étendu entre **800 et 1200 mots** [ici](#) avant le **15 août 2023**.
2. En soumettant votre résumé étendu, vous devez remplir un court questionnaire pour évaluer votre éligibilité au numéro spécial *SSM Health Systems*, en particulier en ce qui concerne le respect des critères de paternité, l'orientation de la recherche, le niveau de carrière et le mentorat nécessaire, entre autres.
3. Les résumés soumis seront examinés et évalués afin de sélectionner et d'inviter les candidats retenus à soumettre des articles complets. Veuillez noter que nous ne pouvons pas garantir l'acceptation finale de toutes les soumissions invitées par la revue *SSM Health Systems*.
4. Les auteurs doivent recevoir le résultat de leurs soumissions avant le **31 août 2023**.
5. Les manuscrits complets doivent être soumis à la revue [SSM Health Systems](#) avant le **7 novembre 2023**. Vous devez indiquer dans votre soumission que votre article fait partie du numéro spécial de *SSM Health Systems*.

Les auteurs auront la possibilité d'indiquer leur intérêt pour le mentorat. Veuillez noter que cela n'influence pas la sélection et l'évaluation des résumés détaillés. Un mentor sera désigné pour soutenir le premier auteur qui aura manifesté son intérêt et qui répondra aux critères ci-dessous.

- est un chercheur en début de carrière basé dans une institution en Afrique ou dans l'hémisphère Sud et n'a jamais publié en tant que premier auteur dans une revue internationale à comité de lecture, ou
- n'a pas accès à un économiste de la santé expérimenté dans son institution ou parmi les coauteurs.